

“The Role of Hong Kong in the Internationalisation of Renminbi” 《香港在人民币国际化进程中的作用》

**22 January 2010 (Friday)
APSA Luncheon Seminar**

APSA, Boyuan Foundation (博源基金会) and China Universities Alumni (H.K.) Association - Financial Association (中国高校联金融协会) have the pleasure of jointly inviting you to attend a lunch-time Seminar on “The Role of Hong Kong in the Internationalisation of Renminbi” 《香港在人民币国际化进程中的作用》.

Topics and Speakers

- **“The Role of Hong Kong in the Internationalisation of Renminbi” 《香港在人民币国际化进程中的作用》**

Mr CAO Yuanzheng (曹远征)

*Director of the Board & Chief Economist of BOC International Holdings Company Limited and
Board of Director & Chief Economist of Boyuan Foundation*

Currently in the capacity of Director of the Board and Chief Economist of BOC International Holdings Company Ltd. and Visiting Professor at School of Economy of Damstadt University in Germany, Mr Cao holds a doctoral degree from the People's University of China and a master degree in Economics from Wuhan University. He once held positions as Deputy Head of the Academy of Chinese Economic System Reform (中国国家经济体制改革委员会) (“SCRE”), Head of Bureau of International Economic Comparison of SCRE. He is also a doctoral supervisor in the People's University of China, Professor of Chinese Economic Research Center of Tsinghua University and Beijing University, Research Fellow of China Economic Research Centre, Visiting Professor in Southern California University and Deputy Chairman of China Association of Macro Economy. He also acted as experts for the World Bank, the Asian Development Bank and the United Nations Development Programme (UNDP) respectively.

- **“Hong Kong - the Ideal Experiment Base for RMB Going Abroad” 《香港 - 人民币国际化之理想试点基地》**

Ms ZHU Yanlai (朱燕来)

*General Manager of Economics & Strategic Planning Department of Bank of China (Hong Kong) Limited and
Chairwoman of CUAFA - China Universities Alumni (HK) Association - Financial Association*

Ms ZHU Yanlai is the General Manager of Economics & Strategic Planning Department of Bank of China (Hong Kong) Limited (BOCHK), Non-Executive Director of Nanyang Commercial Bank Limited and Nanyang Commercial Bank (China) Limited. Ms Zhu is also Chairwoman of CUAFA - China Universities Alumni (HK) Association - Financial Association. Before being transferred to BOCHK, Ms Zhu was the Head of Business Development of Bank of China, Canada. Ms Zhu graduated from the People's University of China with, respectively, a Bachelor's and a Master's degrees in Philosophy, and has further obtained a Master's degree in Sociology from the University of Regina, Sask, Canada. Ms Zhu is a visiting scholar in York University, Toronto, Canada.

- **“The Future of the Renminbi and its Implications for the Hong Kong Dollar” 《人民币的未来和对港币的影响》**

Mr HE Dong (何东)

Executive Director (Research), Hong Kong Monetary Authority

Mr He is Executive Director (Research) at the Hong Kong Monetary Authority. He is also the Director of the Hong Kong Institute for Monetary Research. Prior to joining the HKMA in August 2004, Mr He was a staff member of the International Monetary Fund during 1998-2004, and a staff member of the World Bank during 1993-1998. Mr He holds a doctorate in economics from the University of Cambridge, and has written extensively on macro-economic and financial market issues relating to Hong Kong, Mainland China and other emerging market economies.

More information is available at our website: www.apsa-asia.com

《香港在人民币国际化进程中的作用》

二零一零年一月二十二日 (星期五)
亚太证券化公会有限公司 一 午餐讲座

亚太证券化公会、博源基金会 联同 中国高校联金融协会 诚意邀请阁下出席午餐讲座，题为《香港在人民币国际化进程中的作用》。

讲题及讲者

· 《香港在人民币国际化进程中的作用》

曹远征先生 — 中银国际控股有限公司董事兼首席经济学家及博源基金会理事兼首席经济学家

曹先生现任中银国际控股有限公司董事兼首席经济学家。自 1985 年起，曹先生先后担任北京青年经济学会副秘书长、兼中国经济体制改革研究所联络室副主任、比较体制研究室副主任、国家经济体制改革委员会国外司比较经济体制处长，经济体制与管理研究所副所长、经济体制改革研究院常务副院长、中银国际控股有限公司董事兼常务副总裁。曹先生曾长期在国家体改委工作，从事中国经济体制改革及宏观经济的政策制定与理论研究，随后加入中银国际又致力于经济体制改革措施的实际执行，先后主持过中银香港、中国银行、中信银行、兴业银行、平安保险、中国海上石油、中国交通集团、新华文轩等金融和大型国企的海内外重组上市工作。担任人民大学博士生导师，北京大学、清华大学、复旦大学兼职教授，中国宏观经济学会副会长等学术职务。曾担任渤海银行、华侨城控股公司独立董事，现任泰康人寿保险公司独立董事，中银国际证券有限责任公司董事。

· 《香港—人民币国际化之理想试点基地》

朱燕来女士 — 中银（香港）战略规划部总经理及香港中国高校联金融协会主席

朱女士现任中银（香港）战略规划部总经理，南洋商业银行和南洋商业银行（中国）非执行董事。朱女士同时为香港中国高校联金融协会主席。在就职于中银香港之前，朱女士为加拿大中国银行业务发展部主管。朱女士毕业于中国人民大学取得哲学学士及硕士学位，并获加拿大萨斯克其万省雷吉那大学颁发社会学硕士学位。朱女士现为加拿大多伦多约克大学访问学者。

· 《人民币的未来和对港币的影响》

何东先生 — 香港金融管理局助理总裁（经济研究）

何东先生为香港金融管理局负责研究工作的助理总裁，亦同时出任香港金融研究中心主任。在 2004 年 8 月加入金管局之前，何先生曾在 1998 年至 2004 年期间任职于国际货币基金组织，及在 1993 年至 1998 年期间任职于世界银行。何先生拥有剑桥大学经济学博士学位，并就有关香港、内地及其它新兴市场的宏观经济与金融市场发表多篇研究文章。

有关更多资料，请浏览网址：www.apsa-asia.com